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Zienswijze – Vestiging AZC Berlicum 
 
Geachte leden van de Gemeenteraad Sint-Michielsgestel, 
 
Met deze brief wil ik mijn bezorgdheid uitspreken over het voorgenomen plan om een 
Asielzoekerscentrum (AZC) te realiseren in Berlicum, met een capaciteit van ruim 300 
asielzoekers. Ik ben van mening dat dit besluit nadelige gevolgen zal hebben voor de 
leefbaarheid, de veiligheid, en het welzijn van onze gemeenschap. 
Leefbaarheid en Veiligheid 
Berlicum ligt in een regio die al zwaar wordt belast door de aanwezigheid van meerdere 
AZC’s in de directe omgeving. In de nabijheid van ons dorp zijn reeds een AZC gerealiseerd in 
Berlicum, een AZC van 250 asielzoekers in het voormalige Movenpick Hotel te Den Bosch, en 
aan de Poeldonkweg bij de Kruithoorn een AZC voor minimaal 350 asielzoekers. Binnen een 
straal van slechts 6 kilometer wordt er nu opnieuw een AZC van meer dan 300 asielzoekers 
gepland in Berlicum. 
Als dorp voelen wij ons hierdoor steeds meer omringd door opvangcentra. De aanwezigheid 
van zoveel AZC’s in de nabije omgeving heeft negatieve gevolgen voor de leefbaarheid, rust 
en veiligheid in onze gemeenschap. De rustige en veilige dorpssfeer die voor veel inwoners 
zo belangrijk is, komt onder druk te staan. Dit wekt bij veel bewoners van Berlicum zorgen 
over hun leefomgeving en de sociale cohesie. 
Daarnaast maak ik me ernstig zorgen over de veiligheid van forenzen en kinderen die 
dagelijks gebruik maken van de nieuw aangelegde fietsbrug. Deze brug is een belangrijke 
verbindingsweg voor het verkeer naar school en werk, maar met de realisatie van dit AZC 
zou de drukte en het verkeer in de omgeving nog verder toenemen. Dit verhoogt de kans op 
onveilige situaties voor fietsers en voetgangers, vooral in combinatie met het feit dat de 
infrastructuur niet ontworpen is voor een dergelijke toename van het aantal inwoners in de 
directe omgeving. 
Onevenredige Verdelen van de Opvanglasten 
Het geplande AZC voor 300 asielzoekers is, naar mijn mening, onterecht groot voor onze 
kleine gemeenschap. Dit aantal bewoners wordt volledig neergelegd bij de deelgemeente 
Berlicum, terwijl de opvangbehoefte in de gehele gemeente Sint-Michielsgestel wordt 
verspreid. Dit leidt tot een onevenredige belasting voor Berlicum en is niet eerlijk ten 
opzichte van de andere kernen in de gemeente. Een meer evenwichtige spreiding van de 
opvangcapaciteit over meerdere kernen zou zowel rechtvaardiger als logischer zijn. Het is 
niet wenselijk om de gehele opvangdruk in een klein dorp als Berlicum te leggen, waardoor 
de gemeenschap onevenredig wordt belast. 
  



Impact op Natuur en Milieu 
Het perceel aan de Runweg, waar het AZC gepland staat, grenst aan een waardevol 
natuurgebied. Dit gebied herbergt verschillende beschermde diersoorten, zoals ooievaars, 
marters, ijsvogels en haviken. De aanleg van een AZC met 300 bewoners zal onvermijdelijk 
leiden tot een ingrijpende verstoring van dit natuurgebied en de habitat van deze kwetsbare 
diersoorten. De impact hiervan op de biodiversiteit en het ecosysteem is niet te 
onderschatten en roept ernstige zorgen op over de langdurige gevolgen voor het milieu. 
Gevolgen voor de Woningmarkt en Leefbaarheid 
Naast de directe gevolgen voor de natuur en veiligheid, ben ik ook bezorgd over de invloed 
van dit grootschalige AZC op de woningmarkt en de algehele leefbaarheid in onze 
gemeenschap. Berlicum kent een relatief rustige woningmarkt, maar met de toevoeging van 
een AZC van 300 bewoners zal de druk op de bestaande woonvoorzieningen toenemen. Dit 
kan leiden tot problemen op het gebied van huisvesting, en mogelijk ook een stijging van de 
woningprijzen, waardoor het voor de huidige inwoners moeilijker wordt om in hun eigen 
dorp te blijven wonen. 
Samenvatting van de bezorgdheden: 

1. Leefbaarheid en Veiligheid: Berlicum is al omringd door meerdere AZC’s. De drukte 
en het verkeer nemen toe, wat de rust en veiligheid van ons dorp bedreigt. Dit 
vergroot de kans op onveilige situaties, vooral voor forenzen en kinderen die 
dagelijks de fietsbrug gebruiken. 

2. Onevenredige Verdeling van de Opvanglasten: Het geplande AZC legt een 
disproportionele belasting op de kleine gemeenschap van Berlicum. De 
opvangbehoefte in de gemeente Sint-Michielsgestel wordt niet eerlijk verdeeld, wat 
leidt tot een onredelijke concentratie van asielzoekers in onze deelgemeente. 

3. Impact op Natuur en Milieu: Het geplande AZC grenst aan een waardevol 
natuurgebied, wat aanzienlijke schade kan veroorzaken aan de biodiversiteit en de 
habitat van beschermde diersoorten. 

4. Gevolgen voor de Woningmarkt: Het grootschalige AZC zal de druk op de 
woningmarkt verhogen, wat mogelijk resulteert in hogere prijzen en beperkte 
beschikbaarheid van woningen voor de huidige bewoners. 

5. Niet-transparante Communicatie en Gebrek aan Inspraak: De manier waarop dit 
plan is gecommuniceerd heeft bij veel bewoners ernstige zorgen gewekt. Er was een 
gebrek aan transparantie, geen inspraak voor de bewoners en de aankondiging van 
het plan kwam pas nadat het al was ‘gelekt’. Bovendien was de burgemeester een 
week ziek voor het lekken van het plan, wat de situatie nog meer verwarde. Het feit 
dat een wethouder uit Valkenswaard het plan nu mag oplossen, heeft bij veel 
inwoners geleid tot gevoelens van wantrouwen en frustratie. Wij, als bewoners, zijn 
geschokt door de wijze waarop dit proces is verlopen. 

Alternatieven: 
Ik verzoek u om te onderzoeken of er alternatieve locaties zijn die beter in balans zijn met de 
draagkracht van onze gemeenschap, waarbij zowel de impact op de leefbaarheid als de 
verdeling van de opvangcapaciteit eerlijker wordt verdeeld over meerdere kernen binnen de 
gemeente. Verder zou gekeken kunnen worden naar kleinschaligere opvanglocaties die 
minder verstorend werken voor de omgeving en de natuur. 
  



Conclusie 
Gezien de bovengenoemde argumenten verzoek ik u vriendelijk om af te zien van de 
vestiging van dit AZC in Berlicum en alternatieve opvangmogelijkheden te onderzoeken die 
beter in balans zijn met de draagkracht van de gemeenschap. De bezorgdheden over de 
leefbaarheid, veiligheid, natuur, en onevenredige verdeling van opvanglasten moeten 
serieus worden genomen in de besluitvorming. 
Ik vertrouw erop dat mijn zienswijze zorgvuldig zal worden meegenomen in de verdere 
besluitvorming en dat er naar redelijke alternatieven wordt gekeken. Ik sta uiteraard open 
voor nadere toelichting en ben bereid mijn zorgen verder toe te lichten. 
Ik zie uw reactie graag tegemoet. 
 
 


